
Protokół Nr XXXI/2022 

z sesji Rady Gminy Żołynia w dniu 28 listopada 2022 r. 

 

    Sesja Rady Gminy Żołynia odbyła się 28 listopada 2022 r. Rozpoczęła się o godz. 15.30.  

 

   W sesji uczestniczyli: 

1)10 radnych gminy - Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, 

Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Wojciech Woś, Anna Wójcik 

(nieobecni byli radni: Andrzej Całka, Piotr Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, Roman Tabin); 

2) sołtysi trzech sołectw Gminy Żołynia – Jan Buszta, Marek Mach, Joanna Wal, (nieobecna 

była Teresa Fus); 

3) Wójt Gminy Żołynia - Piotr Dudek; 

4) Sekretarz Gminy Żołynia - Waldemar Natoński; 

5) Skarbnik Gminy Żołynia - Anna Kostyńska; 

6) Dyrektor Gminnego Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Żołyni – Artur 

Gerersdorf; 

7) Inspektor Urzędu Gminy Żołynia - Michał Rupar; 

8) Informatyk Urzędu Gminy Żołynia - Wojciech Tomczyk. 

 

    Ad. 1 W związku z nieobecnością przewodniczącego Rady Gminy Żołynia posiedzenie 

otworzył wiceprzewodniczący rady Tomasz Mach. Powitał zebranych i stwierdził kworum 

niezbędne dla podejmowania prawomocnych uchwał. Zapytał radnych o wnioski odnośnie do 

porządku posiedzenia. Radni nie zgłosili wniosków w tej sprawie, ani innych uwag w tym 

punkcie posiedzenia. 

    Porządek sesji przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie, wolne wnioski. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie: 

a) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

b) zmian w budżecie Gminy Żołynia na 2022 rok; 

c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żołynia na lata 2022-2030; 

d) upoważnienia Wójta Gminy Żołynia do zaciągnięcia zobowiązania finansowego 

przekraczającego rok budżetowy 2022; 

e) uchylenia uchwały w sprawie wyrażenia woli udzielenia przez Gminę Żołynia pomocy 

finansowej dla Powiatu Łańcuckiego na realizację zadania publicznego; 

f) dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żołynia; 

g) sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żołynia w trybie 

bezprzetargowym; 

h) określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu 

rodzicom kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, uczniów i młodzieży. 

4. Sprawy różne. 

 

    Ad. 2 Wiceprzewodniczący rady zapytał, czy radni mają uwagi do projektu protokołu  

z poprzedniej sesji rady gminy. Wobec braku głosów radnych przeprowadził głosowanie nad 

przyjęciem tego protokołu. Radni jednogłośnie przyjęli protokół z poprzedniej sesji. Wyniki 

głosowania: ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 5. Wyniki imienne: ZA (10) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Krzysztof Kosior, 

Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Wojciech Woś, 

Anna Wójcik. NIEOBECNI (5): Andrzej Całka, Piotr Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, 

Roman Tabin. 



    Ad. 3 Projekt uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości przedstawiła Anna 

Kostyńska - Skarbnik Gminy Żołynia. Stwierdziła, że jest to uchwała bardzo ważna dla 

mieszkańców, gdyż bezpośrednio dotykająca wydatków jakie ponoszą w związku  

z posiadaniem nieruchomości. Zaznaczyła, że im większe dochody gminy tym większe 

możliwości realizacji zamierzeń. Zaproponowała, aby zastosować podejście stosowane przez 

radę gminy w ostatnich latach, to jest przyjęcie stawek podatku od nieruchomości na 

maksymalnym, wskazanym przez Ministerstwo Finansów poziomie, jedynie z wyjątkiem w 

pozycji dotyczącej tzw. budynków pozostałych (niemieszkalnych), gdzie zaproponowała 

stawkę 6,10 zł od 1 m
2
 powierzchni użytkowej. Wyjaśniła, że nie przygotowano nowej 

uchwały w sprawie podatków od środków transportowych, gdyż te stosowane w gminie od 

2015 r. wciąż mieszczą się w zakresie ustalonym przez ministerstwo. Podała ceny drewna  

i żyta ogłoszone przez prezesa GUS, będące aktualnie podstawą wymiaru podatku rolnego  

i leśnego. Przedstawiła propozycję, aby przyjąć je - bez obniżania ceny żyta, do czego rada 

gminy ma kompetencje - jako wymiar do naliczania podatków. Wiceprzewodniczący rady 

przypomniał, że na poprzedzającym sesję posiedzeniu wspólnym komisji rady gminy, sprawy 

te analizowano, nie mniej zachęcił radnych do dyskusji. Wobec braku głosów radnych, 

odczytał uchwałę i przeprowadził głosowanie nad nią. Uchwała Nr XXXI/253/22 w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości została podjęta jednogłośnie, 10 

radnych zagłosowało za jej przyjęciem. Wyniki głosowania: ZA: 10, PRZECIW:  

0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5. Wyniki imienne: ZA (10) 

Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek 

Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (5): Andrzej 

Całka, Piotr Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, Roman Tabin.  

    Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy przedstawiła skarbnik gminy. Mówiła 

o konieczności wprowadzenia do budżetu pozycji związanych z organizacją dodatkowych 

zajęć szkolnych dla dzieci z Ukrainy, o dopłacie do zakwaterowania Ukraińców, a także  

o nowym zadaniu, to jest sprzedaży węgla przez gminę, na którą to po stronie wydatków  

i dochodów wprowadzona zostanie kwota 990 tys. zł. Skarbnik omówiła również 

przeniesienia związane ze zmianą klasyfikacji budżetowej. Zaproponowała, aby kwotę  

z oszczędności na inwestycjach w sieć wodociągową i kanalizacyjną (12,6 tys. zł) 

przeznaczyć na opłacenie wykonania dokumentacji technicznej przebudowy remizy OSP  

w Żołyni. Mówiła również o wprowadzeniu zapisów dotyczących szczególnego 

wykonywania budżetu z funduszy kierowanych na pomoc obywatelom Ukrainy oraz 

przeciwdziałanie Covid-19. Wyjaśniła, że zmiany przyjęte zarządzeniami wójta, teraz 

powinny zostać wprowadzone do budżetu przez radę gminy. Wiceprzewodniczący rady 

stwierdził, że dokonanie przesunięć w budżecie jest niezbędne i było to szczegółowo 

omówione na posiedzeniu komisji rady gminy. Wobec braku dyskusji radnych odczytał 

uchwałę i przeprowadził głosowanie nad nią. Uchwała Nr XXXI/254/22 w sprawie zmian  

w budżecie Gminy Żołynia na 2022 rok została podjęta jednogłośnie, 10 radnych 

zagłosowało za jej przyjęciem. Wyniki głosowania: ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ 

SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5. Wyniki imienne: ZA (10) Maciej Dąbek, Paweł 

Fleszar, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, 

Karol Sztur, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (5): Andrzej Całka, Piotr Foryt, 

Teresa Fus, Tadeusz Leja, Roman Tabin.  

    Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy przedstawiła 

skarbnik gminy. Powiedziała, że w ślad za zmianami w budżecie należy dokonać zmiany 

prognozy finansowej. Zasygnalizowała, że dwa zadania inwestycyjne gminy nie będą 

ukończone w roku bieżącym, nastąpi to natomiast w roku 2023, co będzie zgodnie  

z umowami zawartymi z wykonawcami. Wyjaśniła, że chodzi o budowę kanalizacji sanitarnej 

tłocznej, łączącej system Gminy Żołynia z oczyszczalnią miasta Łańcuta (za pośrednictwem 



sieci Gminy Rakszawa) za kwotę 4,68 mln zł (w roku bieżącym gmina poniosła jedynie 

koszty zapewnienia wkładu własnego w inwestycję w wysokości 200 tys. zł) oraz o budowę 

oświetlenia ulicznego za kwotę 1,137 mln zł (w roku bieżącym gmina finansowała jedynie 

wkład własny w wysokości 113 tys. zł). Skarbnik powiedziała, że zgodnie z umowami 

inwestycje te mogą zakończyć się w lipcu i sierpniu 2023 roku. Wiceprzewodniczący 

przypomniał, że sprawę omawiano na posiedzeniu komisji rady. Radni nie dyskutowali w tej 

sprawie, wiceprzewodniczący odczytał uchwałę i przeprowadził głosowanie. Uchwała Nr 

XXXI/255/22 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żołynia na 

lata 2022-2030została podjęta jednogłośnie, 10 radnych zagłosowało za jej przyjęciem. 

Wyniki głosowania: ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU:  

0, NIEOBECNI: 5. Wyniki imienne: ZA (10) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Krzysztof Kosior, 

Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Wojciech Woś, 

Anna Wójcik. NIEOBECNI (5): Andrzej Całka, Piotr Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, 

Roman Tabin.  

    Projekt uchwały w sprawie upoważnienia wójta gminy do zaciągania zobowiązań 

przedstawiła skarbnik gminy. Wyjaśniła, że dotyczy ono inwestycji gminnych 

wykraczających poza rok 2022 i jest potrzebne, do wykonywania wydatków związanych  

z tymi inwestycjami. Radni nie dyskutowali w tej sprawie, wiceprzewodniczący odczytał 

uchwałę i przeprowadził głosowanie. Uchwała Nr XXXI/256/22 w sprawie upoważnienia 

Wójta Gminy Żołynia do zaciągnięcia zobowiązania finansowego przekraczającego rok 

budżetowy 2022 została podjęta jednogłośnie, 10 radnych zagłosowało za jej przyjęciem. 

Wyniki głosowania: ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU:  

0, NIEOBECNI: 5. Wyniki imienne: ZA (10) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Krzysztof Kosior, 

Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Wojciech Woś, 

Anna Wójcik. NIEOBECNI (5): Andrzej Całka, Piotr Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, 

Roman Tabin.  

    Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały dotyczącej udzielenia pomocy finansowej 

samorządowi powiatu łańcuckiego przedstawiła skarbnik gminy. Przypomniała, że podczas 

sesji w dniu 7 lipca br. rada gminy przyjęła uchwałę wyrażającą wolę przekazania powiatowi 

318 tys. zł pomocy na modernizację dróg powiatowych do Brzózy Stadnickiej od Żołyni oraz 

przez Brzózę Stadnicką. Ponieważ zadanie ma być realizowane dopiero w 2023 r.  

a w uchwale pojawił się zapis, że wsparcie zostanie przekazane z dochodów gminy w roku 

2022, uchwałę należało uchylić. Skarbnik zaznaczyła, że jeżeli w przyszłym roku rada gminy 

będzie chciała udzielić takiej pomocy, to wówczas zostanie przygotowana nowa uchwała. 

Radni nie dyskutowali w tej sprawie, wiceprzewodniczący odczytał uchwałę i przeprowadził 

głosowanie. Uchwała Nr XXXI/257/22 w sprawie uchylenia uchwały w sprawie 

wyrażenia woli udzielenia przez Gminę Żołynia pomocy finansowej dla Powiatu 

Łańcuckiego na realizację zadania publicznego została podjęta jednogłośnie, 10 radnych 

zagłosowało za jej przyjęciem. Wyniki głosowania: ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ 

SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5. Wyniki imienne: ZA (10) Maciej Dąbek, Paweł 

Fleszar, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, 

Karol Sztur, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (5): Andrzej Całka, Piotr Foryt, 

Teresa Fus, Tadeusz Leja, Roman Tabin.  

    Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości gminnej 

przedstawił Michał Rupar - Inspektor Urzędu Gminy Żołynia. Wyjaśnił, że chodzi o działkę  

o powierzchni 14 arów, położoną w Żołyni wśród pól, oddaloną o około 600 m od 

zabudowań. Stwierdził, że nie jest ona atrakcyjna dla gminy pod względem inwestycyjnym  

w związku z czym nie ma przeszkód, aby ją dzierżawić. Wspomniał, że działka ma już 

dzierżawcę z umową ważną do końca stycznia 2023 r., ale ponieważ dzierżawą na kolejny 

okres interesuje się nią również inna osoba, zaproponował, aby dla czystości sprawy 



dzierżawcę wyłonić w przetargu. Wiceprzewodniczący rady przypomniał, że temat ten 

omawiano na posiedzeniu komisji rady i zaakcentował stanowisko, że dzierżawca na kolejny 

okres powinien zostać wyłoniony w przetargu. Radni nie dyskutowali w tej sprawie, 

wiceprzewodniczący odczytał uchwałę i przeprowadził głosowanie. Uchwała Nr 

XXXI/258/22 w sprawie dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żołynia 

została podjęta jednogłośnie, 10 radnych zagłosowało za jej przyjęciem. Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5. Wyniki 

imienne: ZA (10) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, Wojciech 

Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Wojciech Woś, Anna Wójcik. 

NIEOBECNI (5): Andrzej Całka, Piotr Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, Roman Tabin.  

    Projekt uchwały w sprawie sprzedaży działki stanowiącej mienie gminy przedstawił Michał 

Rupar – Inspektor Urzędu Gminy Żołyni. Powiedział, że chodzi o nieruchomość w Brzózie 

Stadnickiej o niewielkiej powierzchni – 51 m
2
, znajdującą się pomiędzy pasem drogi 

powiatowej a nieruchomością prywatną. Z wnioskiem o jej sprzedaż wystąpił mieszkaniec 

Brzózy Stadnickiej, właściciel nieruchomości przylegającej do działki gminnej. Jego wniosek 

wiąże się z planami inwestycyjnymi, nabycie działki zapewni mu dostęp do drogi publicznej, 

warunkujący uzyskanie pozwolenia na budowę. Inspektor wyjaśnił, że z uwagi na małą 

powierzchnię działki może być ona sprzedana bez przetargu, a jej wycena zostanie dokonana 

przez biegłego rzeczoznawcę po wyrażeniu przez radę gminy zgody na sprzedaż. Radni nie 

dyskutowali w tej sprawie, wiceprzewodniczący odczytał uchwałę i przeprowadził 

głosowanie. Uchwała Nr XXXI/259/22 w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Żołynia w trybie bezprzetargowym została podjęta jednogłośnie, 10 

radnych zagłosowało za jej przyjęciem. Wyniki głosowania: ZA: 10, PRZECIW: 0, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5. Wyniki imienne: ZA (10) 

Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek 

Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (5): Andrzej 

Całka, Piotr Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, Roman Tabin.  

    Projekt uchwały w sprawie określenia stawki wykorzystywanej do zwrotu kosztów 

przewozu niepełnosprawnych uczniów przedstawił Artur Gerersdorf - Dyrektor Gminnego 

Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Żołyni. Wyjaśnił, że gmina ma obowiązek 

zapewnienia dowozu do szkoły uczniom niepełnosprawnym, a w sytuacji kiedy dowóz ten 

wykonują rodzice gmina na podstawie umowy zwraca poniesione koszty. Dyrektor 

wspomniał, że dotychczasowo zwrot bazował na średniej cenie paliwa, natomiast po 

październikowej nowelizacji przepisów prawa stawkę za 1 kilometr przebiegu pojazdu 

wykorzystanego do transportu ucznia określa rada gminy, przy czym stawka ta nie może być 

niższa niż określona w rozporządzeniu ministra transportu, do celów rozliczania przez 

pracowników używania pojazdów prywatnych do celów służbowych. Dyrektor zaznaczył, że 

zaproponowane w projekcie uchwały rady stawki uwzględniają kwoty ministerialnego 

rozporządzenia, które mają obowiązywać od 1 stycznia 2023 roku. Wiceprzewodniczący 

przypomniał, że temat ten omawiano na posiedzeniu komisji rady. Wobec braku dyskusji 

radnych odczytał uchwałę i przeprowadził głosowanie. Uchwała Nr XXXI/260/22 w sprawie 

określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu 

zwrotu rodzicom kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, uczniów i młodzieży 

została podjęta jednogłośnie, 10 radnych zagłosowało za jej przyjęciem. Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5. Wyniki 

imienne: ZA (10) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, Wojciech 

Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Wojciech Woś, Anna Wójcik. 

NIEOBECNI (5): Andrzej Całka, Piotr Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, Roman Tabin.  

 



    Ad. 4 W punkcie spraw różnych Piotr Dudek - Wójt Gminy Żołynia przedstawił informacje 

związane z przygotowaniem gminy do kryzysowego handlu węglem. Powiedział, że gmina 

podpisała umowy z firmą Tauron – sprzedawcą węgla gminie oraz firmą Kilianex z Kopani 

Żołyńskich, która zapewni transport węgla z kopalni do gminy oraz jego obrót na jej terenie, 

realizowany w imieniu gminy. Poinformował zebranych, że będzie to węgiel polski, z kopalni 

Janina, a sprzedaż mieszkańcom odbywać się będzie w kolejności złożenia przez nich 

wniosków o zakup. Ustalono cenę zakupu 1 tony w wysokości 1900 zł, w czym zawierają się 

koszty obsługi zadania gminy przez firmę Kilianex (transport z kopalni, składowanie i obrót). 

Wójt wyjaśnił, że gmina nie zamierza zarabiać na tym zadaniu, ale nie może też dopłacać do 

niego. Powiedział, że ceny węgla sprzedawanego przez okoliczne gminy kształtują się na 

zbliżonym poziomie.  

    Wójt przekazał również informację o bieżących inwestycjach realizowanych przez gminę. 

Mówił o prowadzeniu prac przy modernizacji i rozbudowie remizy OSP w Żołyni,  

o przebudowie kortu tenisowego przy strzelnicy sportowej w Żołyni oraz boiska do unihokeja 

przy żołyńskim zespole szkół. Poinformował o układaniu warstwy ścieralnej asfaltu w ramach 

drugiego etapu modernizacji drogi zagumiennej w Brzózie Stadnickiej. Przedstawił również 

prace przy modernizacji oświetlenia ulicznego. Odnośnie do oświetlenia oraz budowy 

rurociągu tłocznego kanalizacji sanitarnej stwierdził, że nie ma zagrożeń w realizacji tych 

zadań, gdyż tempo prac jest dobre, a zgodnie z umową mogą być one dokończone w roku 

przyszłym. Wspomniał, że za kilka dni gmina ogłosi przetarg na modernizację stadionu nad 

Tamą. Zachęcał radnych do zapoznania się z dokumentacją tego zadania. Powiedział, że  

w ramach modernizacji zostaną wykonane dwie płyty boisk, oświetlenie boiska 

treningowego, budynek klubowy z pełnym wyposażeniem. Z uwagi na rosnące koszty 

zrezygnowano z dodatkowych sanitariatów i magazynów. 

    Jan Buszta - Sołtys Sołectwa Brzóza Stadnicka złożył podziękowania za modernizację 

drogi zagumiennej. Wójt poinformował zebranych, że inwestycja przebudowy dróg 

powiatowych do Brzózy Stadnickiej i przez tę miejscowość nie jest zagrożona. Powiedział, że 

będzie ograniczony zakres tego zadania, dotyczący chodników dla pieszych, gdyż oferta  

z pierwszego przetargu wynosiła 26 mln zł, w stosunku do 14 mln zł będących w dyspozycji 

powiatu. Wiceprzewodniczący rady w imieniu mieszkańców ul. Białobrzeskiej podziękował 

wójtowi za zainstalowanie wiaty przystankowej przy tamtejszym przedszkolu. Wójt 

wspomniał, że przy drodze wojewódzkiej w Bikówce, w sąsiedztwie przystanków 

autobusowych wykonano zatoki dla pasażerów, poprawiające bezpieczeństwo oczekujących 

na autobus i wysiadających z niego. Stwierdził, że gmina wciąż oczekuje na zainstalowanie 

barierki na drodze powiatowej przy przejściu dla pieszych przy drodze wiodącej do Szkoły 

Podstawowej nr 2 w Żołyni. 

   Na tym dyskusję zakończono. Wiceprzewodniczący zamknął obrady o godz. 16.30. 

 

Protokolant: 

          
 

 

 

 


